
بازي در پازل دشمن 
در شرايطي كه اقتدار و توان دفاعي ايران، دشمنان انقلاب اسلامي را به 
تعظيم واداشته و رسانه ها و مراكز نظريه پردازي آنها در اذعان به اين توان از 
يكديگر سبقت مي گيرند، در داخل اما ناكامي هاي سياسي و ناكارآمدي هاي 
اجرايي و مديريتي، برخي رسانه ها و تازه  به دوران رسيده هاي سياسي را به 
پريشان گويي واداشته و با جفا در حق سربازان مدافع استقلال و تماميت 
ارضي كش��ور، براي بيگانگان و نهادهايي كه مترصد تش��ديد فشارها و 

تحريم ها به بهانه هاي مختلف هستند، مستندسازي مي كنند. 
روز گذش��ته علي مطهري، نماينده تهران در مجلس شوراي اسلامي و 
نايب رئيس مجلس در گفت وگو با روزنامه آرمان در يك همگرايي آشكار 
با دشمنان نظام اسلامي، نيروهاي مسلح جمهوري اسلامي ايران را متهم 
مي كند كه براي اجرايي نشدن برجام موشك پراني مي كنند و ديگر نهادها 
را نيز متهم مي كند كه دشمن را براي وضع تحريم هاي جديد اقتصادي 
عليه ايران تحريك مي كنند و يا بهانه حقوق بشري به دشمن مي دهند و 
سپس نتيجه مي گيرد كه اينها اقداماتي است كه از روي كم عقلي يا هواي 

نفساني و يا كسب قدرت به هر وسيله ممكن صورت مي گيرد. 
بيان اين سخنان در شرايطي است كه كمتر از يك هفته پيش جان كري، 
وزير خارجه مستعجل امريكا در آخرين مكتوب سياسي خود توان موشكي 
ايران را مهم ترين معضل پيش روي ترامپ دانسته و با تأكيد بر اينكه اوباما 
توانست توان هسته اي ايران را در برجام تعطيل و تعليق كند، خطاب به 
دولت آينده امريكا مي نويسد كه با اين حال مناسبات دو كشور همچنان 
در »سطح بالايي از دشمني« قرار دارد و امريكا بايد كماكان فشارها براي 
مقابله با پيشرفت برنامه موش��كي، نقض موازين حقوق بشر و ... ايران را 

ادامه دهد. 
اوباما هم چند روز بعد از او به همين بهانه و با ادعاي اينكه ايران تهديدي 
فوق العاده عليه امنيت ملي و سياس��ت خارجي امريكاس��ت، وضعيت 
اضطرار ملي امريكا عليه ايران را يك س��ال ديگر تمديد و تأكيد مي كند 
كه تحريم هاي جامع عليه ايران جهت پاس��خ دهي به اين تهديدها بايد 

حفظ شود. 
مروري بر تاريخ 38ساله بعد از انقلاب اسلامي و دشمني اي كه دشمنان 
در همه ابعاد عليه مردم ايران روا داش��ته اند، بيانگر اين است كه در تمام 
ادوار تاريخي، بهانه هاي دش��منان براي تحميل جنگ، ترور، تحريم و ... 
بهانه سازي هايي بوده است كه داخل گروهك ها و پادوهاي داخلي دشمن 
براي آنها ايجاد مي كرده اند كه ش��ايد مصداق اخي��ر آن را بتوانيم نقش 
منافقين در سال هاي اخير در مستندسازي اتهامات حقوق بشري عليه 
ايران و يا ادعاي انحراف فعاليت هاي صلح آميز هسته اي بدانيم. جالب آن 
است كه منافقين اين مأموريت را در دوران جنگ با گرا دادن به دشمن 
بعثي براي اصلاح دقت هدف موشك هايش در هدف گيري مراكز حساس 

در تهران انجام مي دادند. 
اما ادعاي مطهري در مورد اينكه ش��ليك موش��ك ها براي اين صورت 
مي گرفت كه برجام اجرايي نش��ود، ناجوانمردانه تري��ن قضاوت در حق 
حافظان حريم دفاع و امنيت كشور است كه با تلاش ها و مجاهدت هاي 
خود در نيروهاي مسلح، اولاً توانستند تهديدهاي متعدد  گسترده دشمنان 
را دفع و آنها را از پيگيري تهديد نظامي عليه ايران منصرف كنند و ثانياً 
پشتوانه محكمي باشند تا تيم مذاكره كننده هسته اي بتواند با اقتدار در ميز 
مذاكرات از حقوق ايران دفاع كند كه البته اگر در اين مسير هم كاستي هايي 
ديده مي شود كه اجراي برجام با بدعهدي هاي طرف امريكايي مكرر نقض 
مي ش��ود، تنها و تنها به دليل اعتماد كاذبي بود كه تيم مذاكره كننده به 
طرف امريكا داشت و اكنون مردم بايد تاوان آن را در ادامه تحريم ها به رغم 

تعطيلي و تعليق بيشتر فعاليت هاي هسته اي بدهند. 
اما در مورد بهره گيري از واژه هايي نظير كم عقلي، هواي نفس و ... نسبت 
به جان بركفان سپاه اسلام توسط فردي كه منتسب به بيتي شريف بوده 
و جايگاهي به اين مهمي را اشغال كرده است، بايد تأسف خورد، اگرچه 
مسئوليت نهادهاي ذي ربط در دفاع از حريم امنيت و اقتدار كشور در جاي 

خود باقي است.  

در یادواره شهدای هسته ای  
صالحی:  براي مقابله با استكبار 
راهي جز قدرتمند شدن نداريم

رئي�س س�ازمان ان�رژي هس�ته اي ب�ا اش�اره ب�ه بدعه�دي، 
دروغگوی�ي و ناجوانم�ردي ط�رف مقاب�ل در مذاكرات هس�ته اي 
گف�ت: ی�ك س�ال از عمل�ي ش�دن برج�ام مي گ�ذرد، ط�رف 
مقاب�ل م�ا در ای�ن م�دت بدعهدي ه�اي فراوان�ي ك�رده اس�ت. 
به گزارش رس��ا، علي اكبر صالحي، در يادواره شهداي هسته اي در سايت 
هسته اي نطنز، با اشاره به جايگاه رفيع شهيد و شهادت گفت: علت اين همه 
ظلم و ستمي كه به ما مي شود اين است كه ما به دعوت الهي لبيك گفته ايم، 
گناه ما اين است كه با انقلاب اس��لامي روش ديگر زندگي كردن را به دنيا 
فهمانده ايم. صالحي نداي الله اكبر را حرفي تازه در جهان عنوان كرد و افزود: 
سنت الهي اينگونه است كه هيچ قومي متحول نخواهد شد مگر اينكه چنين 
اراده كرده باشد كه به تحول و دگرگوني برسد، ملت ايران پس از 37 سال 
با همه مشكلات و فشارها و سختي ها دست و پنجه نرم كرده است و هرروز 
سرافرازتر مي گردد. وي جنگ تحميلي را جنگي جهاني عليه كشور دانست 
و تصريح كرد: شهيد احمدي روشن گام هاي بلندي را براي كارآمدي سايت 
هسته اي نطنز برداش��ت كه در حقيقت نماد افتخار، قدرت و عزت كشور 
محسوب مي شود، سايت هسته اي نطنز نماد معناي قدرت، اقتدار و مقاومت 
است و اين مسئله را مديون امثال شهيد احمدي روشن و شهيد قشقايي 
هستيم كه هرچه در توان داش��تند در طبق اخلاق قرار دادند و به كشور و 
انقلاب اسلامي تقديم كردند. صالحي با بيان اينكه گاهي در برخي محافل 
مطرح مي شود كه چرا دائم در حال سخن گفتن از دشمن هستيد، اظهار 
كرد: در زمينه سياسي ما دشمني اين ناجوانمردان را احساس كرده ايم، از بي 
تعهدي تا دروغگويي استكبار را حس مي كنيم، راهكار ما در برابر اين اشخاص 
كه هرگز دوست ما نبودند اين است كه قدرتمند شويم تا بتوانيم از حقوق 
خود دفاع كنيم. وي در ادامه افزود: صنعت هسته اي از نمادهاي اقتدار و عزت 
كشور است، دستيابي به اين صنعت اگر چه هزينه هايي براي كشور داشته 
است اما نتيجه بسياري هم داشته است، با بهره مندي از صنعت هسته اي توان 
حضور در عرصه بين المللي به عنوان يك كشور اثرگذار را داريم، علت اينكه 

دشمن با ما مشكل دارد اين است كه يك كشور ضعيف نيستيم. 
رئيس سازمان انرژي هس��ته اي در ادامه به نظر ويژه و خاص رهبر معظم 
انقلاب نسبت به مسائل هسته اي و صنعت هسته اي اشاره كرد و گفت: در 
هر كجا در مسائل مشكلي براي ما وجود داشت از كمك رهبر معظم انقلاب 
برخوردار مي شديم. وي اس��تقامت در برابر سختي ها و فشارهاي مختلف 
را علت عزت و اقتدار كشور دانس��ت و تصريح كرد: 26 دي ماه يك سال از 
عملي ش��دن برجام مي گذرد، طرف مقابل ما در اين مدت بدعهدي هاي 
فراواني كرده است، اما به دستاوردهاي بزرگي هم رسيده ايم، در طول اين 
مدت 220 تن كيك زرد وارد كرده ايم و در آينده 130 تن ديگر نيز به اين 
ميزان افزوده خواهد شد. صالحي با بيان اينكه پس از انقلاب حتي يك گرم 
اورانيوم به كشور وارد نشده است، اظهار كرد: از سال 88 با توصيه هاي رهبر 
معظم انقلاب گام هايي بلند در زمينه استخراج و اكتشاف مواد در صنعت 
هسته اي برداشته شده است، در نطنز 5 هزار ماشين فعاليت هاي خود را 
انجام مي دهند و فوردو نيز به آرامي به حالت فعال خود خواهد رسيد. وي با 
اشاره به سرمايه گذاري 10 ميليارد دلاري در نيروگاه هسته اي بوشهر، پروژه 
اين نيروگاه را بزرگ ترين پروژه صنعتي كشور خواند و افزود: قسط اول اين 
پروژه هم پرداخت شده است و براي كاسته نشدن از سرعت روند اين مسائل 

نيازمند ياري مجلس هستيم. 

88498443سرويس  سياسي

دو ش��نبه 27 دي 1395 | 17 ربيع الثاني 1438 || روزنامه جوان |  ش��ماره 5004

سخنگوي جبهه مردمي نيروهاي انقلاب: 

وضع اجرايي کشور در شأن ملت ايران نيست

نيروه�اي  مردم�ي  جبه�ه  س�خنگوي 
انقلاب اس�لامي گفت كه جبه�ه متبوعش 
در انتخاب�ات ریاس�ت جمهوري دوازدهم 

كاندیداي واحد خواهد داشت. 
به گزارش تس��نيم، مرضيه وحيددستجردي، 
س��خنگوي جبهه مردم��ي نيروه��اي انقلاب 
اسلامي در اولين نشست  خبري خود با اصحاب 
رسانه كه عصر ديروز برگزار شد، با تسليت رحلت 
آيت الله هاشمي رفسنجاني اظهار كرد: اميدواريم 

كه غفران  الهي شامل حال ايشان شود. 
وحيددس��تجردي در پاسخ به س��ؤالي درباره 
اينكه مهم ترين مس��ئله ح��ال حاضر انقلاب 
اسلامي چيس��ت، گفت: امروز معضلاتي را در 
نظام اجرايي كشور داريم كه قابل چشم پوشي 
نيس��ت. ركود بي س��ابقه، بيكاري، مشكلات 
اقتصادي، حقوق هاي نجومي و گرفتاري هاي 
سيستم بانكي از معضلات كشور است. برنامه 
ما اين است كه در مرحله نخست وحدت ايجاد 
كنيم تا اين وحدت بين نيروهاي انقلابي حفظ 
شود و دوم اينكه كانديدايي داشته باشيم كه 

اين وح��دت را حفظ كند. س��خنگوي جبهه 
مردمي نيروهاي انقلاب اسلامي، با بيان اينكه 
7بهمن ب��ا حضور 2 هزار نف��ر مجمع عمومي 
جبهه برگزار مي ش��ود كه از سراسر استان ها 
در آن حض��ور خواهند داش��ت، گفت: بهمن، 
اسفند و ارديبهش��ت مجمع عمومي را برگزار 
خواهيم كرد. البته در بين اين مجامع جلسات 
فراواني خواهيم داش��ت. دس��تجردي با بيان 
اينكه جبهه مردمي دس��ت هر گروهي را كه 
در جهت گفتمان مردم سالاري حركت كند، 
مي فش��ارد و مذاكرات مختلف��ي در اين باره 
صورت گرفته و ادامه دارد، گفت: اين جبهه با 
حضور تشكل هايي كه حامي انقلاب هستند، 
شكل گرفته و ممكن است در اين ميان برخي 
س��وء  تفاهمات وجود داشته باش��د، اما تلاش 

مي كنيم براي وحدت آنها را جلب كنيم. 
     »نه« به وضع موجود

س��خنگوي جبهه مردمي نيروه��اي انقلاب 
اس��لامي تأكيد كرد: نظر جبه��ه، »نه« قاطع 
به وضع اجرايي موجود در كش��ور است. آنچه 

را كه در سيستم اجرايي كش��ور مي بينيم در 
شأن ملت نمي بينيم. بنابراين براي اصلاح اين 
وضع تلاش مي كنيم. اين تلاش به معناي آري 
يا نه گفتن به كسي نيست بلكه به معناي آري 
گفتن به اصلاح وضع موجود است. ما در جهت 
وحدت معتقدان ب��ه مرامنام��ه جبهه تلاش 
مي كنيم. همه نظرات پيشنهادي و نقدها براي 

ما قابل پذيرش است.
 وي با بيان اينكه ما به ي��ك كانديدا خواهيم 
رسيد كه از پايين به بالاي جبهه معرفي خواهد 
ش��د، به طوري كه ت��ا به امروز ش��اهد چنين 
دموكراس��ي در كش��ور نبوديم، تصريح كرد: 
برنامه هاي جبهه دوگانه است؛ ايجاد وحدت و 
پيگيري مطالبات مردم. البته برنامه كوتاه مدت 

جبهه نيز انتخابات پيش رو است. 
دستجردي با اشاره به برنامه جبهه در خصوص 
مس��ائل زنان نيز خاطرنشان كرد: همه  فكر ما 
اين است كه جبهه مردمي، جبهه اي ماندگار 
براي پيگيري مطالبات مردم باشد. از اين به بعد 
بيانيه هايي را خواهيم داد تا حضور گسترده تر 

جبهه مشهود باشد. 
    به حمایت صددرص�دي از جبهه فكر 

مي كنيم
س��خنگوي جبهه مردمي نيروه��اي انقلاب 
اسلامي در پاسخ به سؤالي مبني بر اينكه كدام 
يك از جريانات اصولگرايان محوريت اين جبهه 
را نپذيرفتند، گفت: همه كساني كه معتقدند 
مشكلات كشور بايد حل شود به حاميان اين 
جبهه پيوس��ته اند كه افراد تأثيرگذار در اين 
جمع هستند. با جبهه پايداري درحال مذاكره 
هستيم و اين مذاكرات ادامه دارد. وي درباره 
مجوز فعاليت جبهه مردمي نيروهاي انقلاب 
اس��لامي تصريح كرد: كارهايي در اين زمينه 
انجام شده و ادامه دارد و فكر نمي كنم مانعي 
براي گرفتن مجوز وجود داش��ته باش��د. اين 
جبهه فراجناحي و فراحزبي اس��ت؛ كس��اني 
حامي اين جبهه هستند كه مربوط به تفكرات 
مختلف هس��تند.  س��از وكار جبهه از مجامع 
پايين، اس��تاني و تشكل ها اس��ت، 22 صنف 
براي شركت در مجمع ملي نمايندگان خود را 
معرفي مي كنند؛ از اين رو چون كار ملي است، 
مقبوليت عمومي خواهد داش��ت. اميدواريم 
حماي��ت 99 درص��دي از جبه��ه مردمي به 

حمايت صددرصدي برسد. 
دستجردي در پاسخ به سؤالي درباره ارزيابي 
ميزان فراگي��ري جبهه مردم��ي گفت: بيش 
از يك س��ال اس��ت كه جبهه مردمي در حال 
برنامه ريزي و رايزني است. اين نتيجه رايزني 
با كارشناسان و بس��ياري از مسئولان است و 

اميدواريم كه نتيجه كار فراتر از اين باشد.
 همه كس��اني كه معتقد به قانون اساسي و راه 
رهبري و انق��لاب هس��تند، مي توانند در اين 
جبهه عضو ش��وند. هدف جبه��ه اتحاد براي 
حل مش��كلات مردم اس��ت. حمايت افراد و 
گروه هاي مختلف از جبه��ه مردمي نيروهاي 
انقلاب اس��لامي فراتر از حد انتظارمان است. 
وي درباره اينكه جامعه روحانيت مبارز محور 
است يا جبهه مردمي، تأكيد كرد: اصل وحدت 
نيروهاي انقلابي است، جامعه روحانيت مبارز 
هرچه را كه صلاح بدانند، اعلام خواهند كرد، ما 
حمايت آيات موحدي كرماني و يزدي را داريم، 
البته هر زماني كه خودشان صلاح بدانند، اعلام 
حمايت خواهند كرد. اين جبهه برخاس��ته از 
مطالبات مردمي است و آنچه برخواهد آمد از 

دل مردم است. 

 روحاني در دیدار وزیر خارجه آلباني عنوان كرد
اعلام آمادگي ايران براي مبارزه با تروريسم

ته�ران آمادگ�ي دارد در عرص�ه مب�ارزه ب�ا تروریس�م ب�ا 
كن�د.  هم�كاري  آلبان�ي  جمل�ه  از  مختل�ف  كش�ورهاي 
به گزارش پايگاه اطلاع رساني رياست جمهوري، حجت الاسلام روحاني 
روز گذشته در ديدار ديتمير بوش��اتي، وزير خارجه آلباني به اشتراكات 
عميق فرهنگي ميان دو كشور اش��اره و تصريح كرد: جمهوري اسلامي 
ايران از گسترش و تحكيم روابط با آلباني استقبال مي كند. وي در ادامه 
بر ضرورت مبارزه همگاني با خشونت، افراط گرايي و تروريسم تأكيد كرد 
و گفت: تروريسم معضلي جهاني است و يكي از وظايف بزرگ ما، مبارزه با 

خشونت و به ويژه تروريسم است. 
رئيس جمهوري با بيان اينكه جمهوري اس��لامي ايران همواره خواهان 
تقويت پايه هاي صلح و ثبات در منطقه بالكان بوده و پيوسته در اين مسير 
گام برداشته است، افزود: تهران آمادگي دارد در عرصه مبارزه با تروريسم با 

كشورهاي مختلف از جمله آلباني همكاري كند. 
ديتمير بوشاتي وزير خارجه آلباني نيز در اين ديدار با ابراز تسليت دولت و 
ملت كشورش به مناسبت ارتحال آيت الله هاشمي رفسنجاني تصريح كرد: 
آلباني مصمم است با توس��عه و تعميق همه جانبه روابط تهران – تيرانا، 
صفحه تازه اي را در تاريخ روابط دو كشور بگشايد. وزير خارجه آلباني گفت: 
ما با تدوين نقشه راه، مصمم هستيم با ارتقاي سطح همكاري هاي سياسي، 
اقتصادي، تجاري و فرهنگي، بستر مس��تحكمي را براي روابط آينده دو 
كشور ايجاد كنيم. وي همچنين به ضرورت مبارزه با خشونت، افراطي گري 
و تروريسم اشاره كرد يادآور شد: در اين عرصه بايد متحد عمل كرد و ما 

آماده تقويت رايزني ها با ايران در مبارزه با تروريسم هستيم. 

 عده اي مانع شفاف سازي
 دخل و خرج دولت هستند

مردم در س�ال هاي اخير به دليل فس�اد س�ازمان یافته در كش�ور 
آس�يب هاي بس�ياري را متحمل ش�دند، درحالي كه اهداف نظام 
جمهوري اس�لامي ایران در امر مبارزه با فساد كاملا مشخص است. 
بهرام بيرانوند، نماينده مردم بروجرد در مجلس نهم در گفت وگو با مهر، 
با اشاره به ضرورت ايجاد ش��فافيت در دخل و خرج دولت گفت: وقتي 
دولت اعلام مي كند كه براي شفاف سازي دخل و خرج دولت سامانه اي 
راه اندازي خواهد كرد به اين معني است كه پذيرفته در عملكرد مالي 
زيرمجموعه خود ابهاماتي وجود دارد. وي با اش��اره ب��ه اينكه اموال در 
اختيار دولتمردان امانت ملت است كه به دست آنها سپرده شده افزود: 
اگر آقاي رئيس جمهور قصد ايجاد شفافيت در هزينه ها و عملكرد مالي 
دولت را داش��ت پس چرا تا به امروز اين همه محرمانه عمل كرده و اين 
شفاف سازي را پيش از اين انجام نداده است؟ وي تصريح كرد: روحاني 
بناي برخورد با برادرش را ندارد، فريدون مانع ايجاد شفافيت در دخل 
و خرج دولت است.  اين نماينده مجلس نهم ادامه داد: مجلس شوراي 
اسلامي هر سال در زمان بررسي و تصويب لايحه بودجه تمام دقت هاي 
لازم را خرج مي كند تا مخارج و درآمدهاي دولت منطبق باشد و از اين 
بابت دولت دچار مش��كل نش��ود اما عده اي از اطرافيان رئيس جمهور 
با اختيارات بيش از ح��د قوانيني تصويب مي كنند كه براس��اس آن از 
بيت المال اموال بيشتري را برداش��ت كنند. بيرانوند با اشاره به مسئله 
حقوق هاي نجومي تصريح كرد: در ماج��راي حقوق هاي نجومي براي 
دولت آبروريزي شد دولت با ش��عبده بازي اول سقف حقوق مشخص 
كرد و بعد اعلام كرد تنها چندنفر از اين رقم بيشتر پول دريافت كردند 

كه آن را برگرداندند. 

متهم و قاضي در پرونده رسيدگي 
به شكايات نقض برجام يكي است

عضو هيئت رئيسه كميسيون امنيت ملي و سياست خارجي مجلس 
معتقد اس�ت از آنجایي كه خود ط�رف 1+5 از اعضاي كميس�يون 
مشترك هس�تند نمي توان به دنبال نتيجه از ش�كایات ایران بود. 
به گزارش خانه ملت، محمدجواد جمالي نوبندگاني در خصوص عملكرد 
كميسيون مشترك برجام و نتيجه نشس��ت اخير در ژنو، گفت: يكي از 
انتقادات منتقدان برجام نحوه سازوكار تعيين شده در روند اجراي آن بود 
كه از ابتدا نقض عهد طرف امريكايي پيش بيني مي شد چنانكه اين سازوكار 
تقريباً كارايي لازم را نداشته و كميسيون مشترك تشكيل شده نيز با حضور 

خود آنهاست و گويي متهم و قاضي يكي است. 
نماينده مردم فسا در مجلس شوراي اسلامي بر همين اساس تصريح كرد: 
اگر هم شكايتي به اين كميسيون ببريم و محكوممان كنند خودمان به 
عنوان ناقض برجام خواهيم بود بنابراين به نظر مي رسد خيلي نبايد اميدي 
به اين كميسيون و اين نوع شكايات بست، بلكه بايد نسبت به داشته ها و 
دارايي هاي داخلي توجه كنيم و وحدت دروني را افزايش دهيم و آمادگي 
داشته باشيم كه اگر در نهايت به گونه اي به ما ظلم شد با تكيه به درون خود 
ادامه دهيم.  وي در ادامه در پاسخ به اين پرسش كه آيا درصورتي كه در 
آينده باز هم شاهد موارد نقض برجام بوديم مي توانيم به كميسيون مشترك 
مراجعه كنيم يا خير، بيان داشت: البته لازم است به لحاظ شكلي و حقوقي 
در مقاطعي كه روندي بايد طي شود آن را طي كرده و از اين كميسيون به 
عنوان يك ظرفيت استفاده شود اما در نهايت دل بستن به اين قضيه نبايد 
صورت گيرد.  عضو هيئت رئيسه كميسيون امنيت ملي و سياست خارجي 
مجلس شوراي اسلامي در پايان خاطرنشان كرد: در نخستين جلسه اي كه 
بعد از سركشي به حوزه انتخابيه در كميسيون امنيت ملي خواهيم داشت 
با حضور مسئولان دستگاه ديپلماسي كشورمان راجع به نتيجه اين جلسه 

گفت و گو خواهيم كرد. 

روابط عمومي وزارت بهداشت:
وصيت سياسي هاشمي به هاشمي کذب است

در پي برخي خبر سازي ها در گروه هاي اجتماعي با عنوان آخرین 
وصيت سياس�ي آیت الله هاشمي رفس�نجاني به وزیر بهداشت، 
رواب�ط عمومي ای�ن وزارتخان�ه چنين مطلب�ي را تكذی�ب كرد.

در پايگاه اطلاع رساني مركز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت، 
درمان و آموزش پزش��كی تصريح شده اس��ت:  مطلبی كه در گروه ها و 
شبكه های اجتماعی با عنوان » آخرين وصيت سياسی آيت الله هاشمی 

رفسنجانی«  منتشر شده، از اساس كذب است.
مركز روابط عمومی و اطلاع رس��انی وزارت بهداش��ت، درمان و آموزش 
پزشكی در ادامه اين تكذيبيه آورده است:  در آخرين ديدار وزير بهداشت با 
آيت الله هاشمی رفسنجانی در ساعات آخر عمر ايشان، همچنين صحبتی 

در خصوص انتخابات رياست جمهوری 96 مطرح نشده است.

عباس حاجي نجاري 

    خبر یک     

ناطق نوری:  ملت در تشييع آيت الله هاشمي معادلات دشمن را به هم ريخت

با برگزاري 49 نشست علني      

برنامه ششم توسعه به پايان خط مجلس رسيد

      خبر 

حض�ور پرش�ور م�ردم از هم�ه گروه ه�ا و 
س�لایق مختل�ف در مراس�م هاي گوناگ�ون 
هاشمي رفس�نجاني  آی�ت ا لله  مرح�وم 
تم�ام مع�ادلات دش�من را ب�ه ه�م ریخت. 
حجت الاسلام ناطق نوري، عضو مجمع تشخيص 
مصلحت نظام در مراس��م هفتمي��ن روز رحلت 
آي��ت الله هاشمي رفس��نجاني در مرق��د مطهر 
بنيانگ��ذار جمهوري اس��لامي ايران به تش��ريح 
جايگاه ايش��ان و همچنين فعاليت ه��اي قبل و 
بعد از انق��لاب آن مرحوم پرداخ��ت. وي حضور 
گسترده مردم انقلابي ايران در اين مراسم را ناشي 

از ارادت و دلبس��تگي مردم به خ��ط مقام معظم 
رهبري دانست و گفت: آيت الله هاشمي رفسنجاني 
مصداق بارز انصار و السابقون و الاولين و از افرادي 
بود كه خداون��د از او راضي اس��ت. عضو مجمع 
تش��خيص مصلحت نظ��ام در ادامه با اش��اره به 
اينكه آيت الله هاشمي رفس��نجاني زنده است، به 
فرمايش هاي بنيانگذار جمهوري اس��لامي ايران 
در خصوص ايشان اش��اره كرد و گفت: امام)ره( 
فرمودند هاشمي زنده است تا نهضت زنده است. 
ناطق نوري با اشاره به تشييع باشكوه پيكر رئيس 
فقيد مجمع تشخيص مصلحت نظام گفت: بايد از 

اين حمايت ها و تشييع درس بگيريم تا ديگران 
بفهمند كه ايران چيس��ت و ايراني كيست؟ وي 
همچنين در بخش ديگري از سخنان خود با اشاره 
به سابقه رفاقت 53 س��اله مبارزاتي خود پيش از 
انق��لاب و همچنين فعاليت در نظام اس��لامي با 
آيت الله هاشمي رفس��نجاني از وي به عنوان مرد 
بزرگ تاريخ معاصر ايران ي��اد كرد. عضو مجمع 
تش��خيص مصلحت نظام تصريح كرد: ش��هادت 
مي دهم كه آقاي هاش��مي رفس��نجاني در همه 
دوران مبارزات قبل از انقلاب و فعاليت هاي بعد از 
انقلاب كاري براي غيرخدا انجام نداد. عضو مجمع 

تش��خيص مصلحت نظام گفت: يك��ي از صفات 
منفي كه آيت الله هاشمي رفسنجاني از آن متنفر 
بود ريا بود، دو چهره و چند چه��ره بودن، امروز 
در كش��ور برخي هزارچهره نيز هستند، هاشمي 
از ري��ا، دو چهره ب��ودن و دو گونه س��خن گفتن 

بدش مي آمد.
 وي افزود: درس ديگر و منش آيت الله هاش��مي 
مقاومت و صبوري بود، او صبر را ذلهّ كرد و هنگامي 
كه كوهي از مشكلات را به دوش مي كشيد وقتي 
وارد جلسه مجمع تش��خيص مصلحت مي شد با 

روحيه و خندان بود. 

طرح بررسي برنامه شش�م توسعه در مجلس 
ش�وراي اس�لامي بالاخره پس از ش�ش هفته 
بررس�ي مداوم به پایان رس�يد و پرونده این 
قانون مهم بسته ش�د. صرف نظر از اینكه این 
برنامه چه فراز و ف�رودي را در مجلس آن هم 
پس از امتن�اع دولت از تحویل ای�ن برنامه به 
صورت لایحه و درگيري هاي آن از سرگذراند، 
هم اكنون ی�ك برنامه كلي ب�راي گذران امور 
كشور در طول پنج سال آینده در دست است. 
در اين ميان بودجه س��ال آينده كه هم اكنون در 
حال بررسي در كميسيون تلفيق مجلس شوراي 
اسلامي اس��ت، به زودي به صحن علني مجلس 
مي آيد ت��ا دخل و خرج س��ال آينده كش��ور هم 

روشن شود. 
با اين حال سؤال اساسي اي كه برخي نمايندگان 
مجلس در صحن علني مجلس مطرح مي كنند، 
اين است كه تا چه اندازه اين برنامه محقق مي شود. 
كما اينكه بسياري از اهداف برنامه پنجم توسعه 
محقق نشد و حتي يك بار بحث توقف اجراي اين 

برنامه از سوي لاريجاني مطرح شد. 
نتيجه هر چه باش��د، هم اكنون برنامه شش��م به 
شوراي نگهبان مي رود تا پس از تأييد نهايي براي 

اجرا به دولت برود. 
   نمایندگان مجلس چند جلسه به بررسي 

لایحه برنامه ششم اختصاص دادند
نماين��دگان مجلس از اواس��ط آذرماه ت��ا ديروز 
بررسي برنامه شش��م را بررسي كردند و طي پنج 
هفته كاري پشت س��ر هم با تشكيل 49 نشست 
علني، اي��ن لايحه 144 م��اده اي را مورد بحث و 

بررسي قرار دادند. 
در اين مي��ان و با توجه به كمب��ود وقت برخي از 
جلسات مجلس شوراي اس��لامي به صورت سه 
شيفت برگزار مي ش��د و تا ساعت 8 شب به طول 

مي انجاميد. نكته جالب توج��ه اين بود كه از اين 
لايحه 144 ماده اي تنه��ا 36 ماده آن به مجلس 
ش��وراي اس��لامي ارائه ش��ده بود. بقيه اين مواد 
دس��تپخت نمايندگان مجلس بود كه به لايحه 
دولت  اضافه ش��د. همين مس��ئله س��بب شد تا 
دولتي ها چندين بار به غيرقابل اجرا بودن برخي 

مصوبات هشدار دهند. 
   دولت به داد اقش�ار محروم ومستضعف 

برسد
از ن��كات ديگ��ر جلس��ه روز گذش��ته مجل��س 
تذكر تع��دادي از نماين��دگان مجلس خطاب به 
رئيس جمهور در خصوص جلوگيري از گرسنگي 
و برخي مش��كلات معيش��تي اقش��ار فرودست 
جامعه بود.  اي��ن تذكر را س��يدمرتضي خاتمي، 
نماينده مردم ماه نش��ان به نمايندگي از 24 نفر 
از نمايندگان در پايان جس��ه روز گذشته قرائت 
كرد كه خواستار تسريع در رفع مشكل معيشتي 
اقشار آس��يب پذير با استناد به س��ند 12 اصل 3 
قانون اساسي با توجه به گراني روز افزون كالاهاي 
اساسي و مواد خوراكي بودند.  اين نمايندگان در 
تذكر خود به برخي م��وارد از جمله گورخوابي و 

تنگناهاي معيشتي نيز اشاره كردند. 
   مرا عفو كنيد 

رئي��س مجل��س در پايان جلس��ه دي��روز وقتي 
پيشنهادهاي الحاقي تمام شد و نمايندگان كم كم 
براي رفتن به مراس��م هفتمين روز درگذش��ت 
آيت الله هاشمي رفسنجاني آماد مي شدند،  گفت: 
از همه نمايندگان انصافاً تش��كر مي كنم. خيلي 
نجيبانه در اين شش هفته حضور داشتيد و با سعه 
صدر برخورد كرديد. ش��ما با روحيه مس��ئوليت 
شناس��انه كار كرديد. من از اينكه زماني اينجا-

جايگاه هيئت رئيسه- مي آمديد و براي موضوعي 
اصرار مي كرديد، احساس مي كردم دغدغه شما 

براي پيگيري مسائل مردم طوري شده است كه 
از حيثيت خود مي گذشتيد، خيلي از شماها سال 
اولي است كه به مجلس تشريف آورديد اما اينكه 
خيلي دغدغه حل مسائل مردم را داشتيد، از همه 

شما تشكر مي كنم. 
وي افزود: تقاضا مي كنم بنده را عفو كنيد، خيلي 
وقت ه��ا من ش��ما را نمي ديدم و صداي ش��ما را 
نمي شنيدم. ممكن بود صداي ش��ما را نشنوم و 
اعلام رأي كنم. من و هيئت رئيس��ه از همه شما 
تقاضا مي كنيم در جاهايي كه نتوانستيم به موقع 

كارها را انجام دهيم، ما را عفو كنيد. 
لاريجاني در ادامه تش��كرهايش، از كميس��يون 
تلفيق، رئيس اين كميس��يون، دولت و سازمان 
برنامه و بودجه به دليل همكاري همدلانه تشكر 
كرد. وي گفت: از نمايندگان و خانواده هاي شما 
تشكر مي كنم كه تا دير وقت گرفتاري براي شما 
ايجاد مي كردي��م. به نظرم تلاش��تان موثر بود و 
مجلس اين بار نش��ان داد كه كاره��اي بزرگ را 

مي تواند بر عهده بگيرد. 
   قاضي پ�ور مس�ئول رس�يدگي ب�ه 

خواسته هاي معترضان
در اين ميان تجمع برخي بازنشستگان در مقابل 
مجلس شوراي اسلامي به سوژه اي در صحن علني 

مجلس تبديل شد. 
اين تجمع  باعث شد كه مثل هميشه نادر قاضي پور 
در تذكرهايش گريزي به آنها بزند و از اين طريق 
توجه مجلس را به تجمع ه��اي هر روزه در مقابل 

مجلس جلب كند.
 نادر قاضي پور نماينده م��ردم اروميه در تذكري 
با اشاره به تجمع جمعي از بيمه شدگان سازمان 
تأمين اجتماعي و بازنشس��تگان مقابل مجلس، 
گفت: حدود ه��زار نفر از جوان��ان مقابل مجلس 
تجمع كردند و بنده از رياست مجلس مي خواهم 

يك نفر از نمايندگان را براي پيگيري مش��كلات 
اين عزيزان جلوي در مجلس بفرستد يا  پيامي در 
اين رابطه بدهند تا اين عزيزان بدانند كه مجلس 

به فكرشان است. 
رئيس مجلس در برابر اين تذك��ر،  گفت: به نظر 
بنده خود ش��ما از همه مناس��ب تريد تا به جمع 
آنان- تجمع كنندگان- بروي��د و با آنها صحبت 
كنيد. ان ش��اء الله مجلس مش��كل اين عزيزان را 

پيگيري خواهد كرد. 
   3 جلسه مقام معظم رهبري براي بررسي 

آسيب هاي اجتماعي 
ش��ايد از حاش��يه ها و اخبار مه��م مجلس بحث 
بررسي آسيب هاي اجتماعي با حضور رهبر معظم 
انقلاب اس��لامي بود كه از س��وي رئيس مجلس 

مطرح شد. 
علي لاريجاني اين مطلب را در پاس��خ به اخطار 
جهانبخش محبي نيا نماينده ش��اهين دژ مبني 
بر اينك��ه ش��وراي عال��ي اجتماع��ي نمي تواند 
سياس��ت گذاري كند، بيان كرد. لاريجاني ضمن 
وارد دانس��تن اخط��ار محبي نيا گفت: مس��ئله 
سياس��ت گذاري در اخطار شما درست است چرا 
كه شوراي مذكور نمي تواند سياست گذاري كند. 
وي يادآور ش��د: سياس��ت گذاري بايد از طريق 
مجمع تش��خيص مصلحت نظ��ام، مجلس و در 
برخي موارد توسط خود شوراي انقلاب فرهنگي 
صورت بگيرد و اينكه باي��د كل وظايف فوق را به 
مجلس واگذار مي كردند مورد تأييد است چرا كه 

مسلماً اينگونه بهتر بود. 
لاريجاني گفت: بررسي آسيب هاي اجتماعي در 
س��ه جلس��ه در محضر مقام معظم رهبري مورد 
كنكاش قرار گرفت و از آنجا كه ايش��ان نسبت به 
اين موضوعات بسيار حساس بودند وقت مناسبي 

به اين بررسي ها اختصاص دادند. 

 مهدي پورصفا
    بهارستان

     رسا: آيت الله نوري همداني بدبختي هاي بشر امروز را ناشي از عملي 
نشدن دستورهاي قرآن دانست و نسبت به توطئه هاي برنامه ريزي شده 

و دقيق دشمنان براي ضربه زدن به اسلام و انقلاب هشدار داد. 
      فارس: حسين اميرعبداللهيان دستيار ويژه رئيس مجلس در امور 
بين الملل با بيان اينكه تهران از مطالبات بر حق مردم بحرين حمايت 
مي كند گفت: همراهي بحرين با سياس��ت هاي س��ركوبگرانه لندن و 
رياض نشان دهنده رفتار مدعيان حقوق بشر در غرب و مدعيان خادمان 

حرمين در رياض است. 
      تس�نيم: جمع كثيري از دانشجويان و تش��كل هاي دانشجويي 
حمايت خود را از بازگشت صنعت هس��ته اي ايران به وضعيت قبل از 

برجام و شروع دوباره پيشرفت هاي اين صنعت اعلام كرده اند. 


